
 

 

 

 

 

 

Referat fra møde i:  Dato for møde:  

Bestyrelsen for Dansk Selskab for Fysioterapi  

 

30. maj 2022 kl. 08.30 – 12.00 

 

For referat:   Sted: 

Lars Tomlinson Virtuelt  

 

 

Deltagere (bestyrelsesmødet):  Afbud: 

Gitte Arnbjerg (GA) 

Lars Henrik Larsen (LH) 

Heidi Marie Brogner (HIB) 

Maja Helbo Jensen (MHJ) 

Rasmus Gormsen Hansen (RGH) 

 

Sekretariat 

Lars Tomlinson (LT) 

Bibi Dige Heiberg (BDH) med fra punkt 7 

Sune Virkelyst (SUV) med fra punkt 7 

 

Jeanette Præstegaard (JP) deltog v. pkt.2 
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D. 30. maj 2022 blev der afholdt møde i bestyrelsen i Dansk Selskab for 

Fysioterapi (DSF), med følgende dagsorden: 

1. Velkomst og godkendelse af dagsorden 

2. Møde med Jeanette Præstegaard, formand Danske Fysioterapeuter  

3. Dialogmøde og generalforsamling 

4. Revideret DSF strategi 

5. Repræsentantskab 2022 

6. Siden sidst 

 

7. Korte infopunkter 

a. Siden sidst fra HB (LHL og GA) 

b. Sundhedsreform og DFyfs, rehabiliteringsindsatser for kronikere 

c. Fysioterapiens dag 2022 

d. Overdragelse af faglige kurser og curriculum  

e. Status fra projekt ’understøttelse af de faglige selskaber’ 

8. Eventuelt 
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1. Velkomst og godkendelse af dagsorden  

Gitte Arnbjerg indledte med velkomst og gennemgik dagsorden med henblik 
på bemærkninger og godkendelse.  
 
Konklusion 
Bestyrelsen godkendte dagsorden. 

 

2. Møde med Jeanette Præstegaard, formand Danske 

Fysioterapeuter 

Bestyrelsen havde inviteret Jeanette Præstegaard (JP) til at deltage i den 

første del af bestyrelsesmødet. Formålet var at møde den nye formand for 

Danske Fysioterapeuter og stille skarpt på de muligheder og udfordringer som 

ligger i foreningens faglige ben.  

På mødet blev der bl.a. drøftet følgende områder: 

- Fysioterapifaglighed: JP er enig i, at det et vigtigt område og vil gerne 

bidrage til en nuanceret drøftelse mhp. at få sat fokus på og skabt en 

form for konsensus om, ”hvad er fysioterapifaglighed? Formål er at 

understøtte en samlet og tydeligere kommunikation eksternt. 

- Specialiseringsordningen. JP er optaget af at få vist samfundsværdien 

mhp. at gøre den interessant på nationalt niveau. Hun nævnte også 

behovet for ”livslang læring” og muligheder i at se på løbende fast 

efteruddannelse 

- Bio/psyko/sociale faktorer. JP havde særligt fokus på de psyko-sociale 

parametre 

- Psykiatri og ældreindsats, som kommende indsatsområder i 

samarbejde med HB, inkl. kommende temamøde i HB d. 30. august 

samt fællesindsats i regi af koordineringsudvalget 

- Samfundsværdien af fysioterapi og få de nødvendige analyser til at 

dokumentere værdien for samfundet 

Desuden pegede JP på, at hun ser politik og faglighed som hinandens 

forudsætning og til at gå hånd i hånd for at foreningen kan opnå både 

udvikling og være mere relevant for eksisterende og nye medlemmer.  

JP vil gerne etablere et solidt og konstruktivt samarbejde med DSF og de 

faglige selskaber. Og hun så frem til, at mødes med repræsentanter fra de 

faglige selskaber på et planlagt fyraftensmøde d. 20. juni. 

Desuden var der en kort drøftelse af organiseringen i Danske Fysioterapeuter 

og perspektiverne for de faglige selskabers plads i foreningen, herunder 

hvorvidt der er en hensigtsmæssige allokering af ressourcer til det faglige 

arbejde.  

JP nævnte her, at hun fortsat er forholdsvis ny på posten som formand og 

endnu ikke har et tilstrækkeligt overblik over alle dele af foreningen og derfor 

heller ikke på nuværende tidspunkt vil komme med konkrete svar på, hvordan 

organiseringen og ressourcefordelingen måske kan optimeres. 

Konklusion 
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Bestyrelsen mødtes med formand for Danske Fysioterapeuter, 
Jeanette Præstegaard og havde en drøftelse af ovenstående 
emner. Jeanette ønsker at have en tæt kontakt til og samarbejde 
med de faglige selskaber og DSF. 
 
 

3. Dialogmøde og generalforsamling d. 14. juni 

LT og GA gennemgik programmet for generalforsamling og dialogmøde d. 14. 

juni i Middelfart.  

Bestyrelsen fastlagde indhold og program for dialogmøde og 

generalforsamlingen og fordeling af roller på dagen. Nedenfor følger program 

for dialogmødet, d. 14. maj kl. 10.00-12.30.  

Program for dialogmøde og generalforsamling 

09.00 Ankomst og morgenmad 

10.00 Velkomst ved DSF formand, Gitte Arnbjerg 

10.05 Ny organisering af faglige kurser, status og dialog, v. DSF’s 

bestyrelse 

10.30 ’Projekt understøttelse af de faglige selskaber’ – anbefalinger 

fra arbejdsgruppe og plenumdrøftelse 

11.30 Pause 

11.45 Repræsentantskab 2022 / Team Rep. 

12.00 Intro til ny chef for ’politik & profession’ (Danske 

Fysioterapeuter), Janne Bram Hemphrey: Brobygningen 

mellem fag og politik 

12.30 Frokost 

13.30 DSF Generalforsamling 

 

Konklusion 
Bestyrelsen gennemgik punkter til beretning og gav yderligere input til 

beretningen forud for generalforsamlingen. 
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4. Revideret DSF strategi 

Bestyrelsen har arbejdet med opdatering af DSF’s strategi i forlængelse af 

bestyrelsesseminar efteråret 2021. 

Bestyrelsen aftalte at reviderede grafisk forslag til strategi efterfølgende, som 

er modtaget fra ekstern grafiker, skulle sendes til kommentering mhp. at 

færdiggøre DSF strategien. 

Konklusion 

Bestyrelsen aftalte, at strategiudkast kommenteres via mail. Sekretariat 

sørger for at koordinere og sikrer at bemærkninger afstemmes med 

ekstern grafiker. 

 

5. Repræsentantskab 2022 

I forlængelse af dagens bestyrelsesmøde var der aftalt møde for alle 

interesserede i faglige selskaber vedrørende repræsentantskabsmøde, 28.-

29. oktober 2022 i Nyborg.  

Der var blot 7 tilmeldte til eftermiddagens virtuelle møde og derfor besluttede 

bestyrelsen at aflyse/udskyde mødet blandt de faglige selskaber. Det blev 

aftalt, at der afholdes et nyt møde i et kommende ’Team Rep.’, målrettet 

repræsentanter med faglige interesser, som er opstillet til repræsentantskabet. 

Mødet skal have fokus på udarbejdelse af fælles rep. forslag på tværs af 

faglige selskaber og DSF. Mødet skal afholdes inden sommerferien, ultimo 

juni. 

Bestyrelsen drøftede desuden situationen omkring opstilling af 

selskabskandidater til Repræsentantskabet. Da fristen for opstilling af 

kandidater fra faglige selskaber og fraktioner (15 pladser) udløb d. 15. maj, var 

der desværre blot 8 opstillede kandidater fra de faglige selskaber. Herudover 

var der opstillet 5 fra fraktionerne. Dermed manglede der at blive besat 2 

pladser.  

LT orienterede om, at Danske Fysioterapeuter har givet mulighed for 

suppleringsvalg, hvor der er mulighed for at faglige selskaber til at træde ind 

på de 2 ledige pladser.  

Bestyrelsen drøftede situationen, og det blev bl.a. bemærket at det muligvis 

ikke er lykkedes at få at få bevidstgjort selskaberne om værdien og 

vigtigheden af, at være repræsenteret i repræsentantskabet. Hertil blev det 

også nævnt, at der kan være en midlertidig mæthed fra selskaberne i forhold 

til, at der har været ekstra mange politiske begivenheder i foreningen det 

seneste år, med bl.a. repræsentantskab 2021, formandsvalg og valg til 

regionerne. 

Konklusion 

Bestyrelsen besluttede at aflyse/udsætte mødet om Repræsentantskab 

2022 for faglige selskaber. Dette pga. for få tilmeldte. 

https://www.fysio.dk/nyheder/nyheder-2022/reprasentantskabsmode-2022
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Bestyrelsen aftalte, at der forberedes møder (virtuelt) for de opstillede 

selskabsrepræsentanter til repræsentantskabet, i ’Team Rep’, hvor første 

mødet skal afholdes inden sommerferien. 

 

6. ”Siden sidst” (fast dagsordenspunkt) 

Under punktet er der mulighed for at give gensidig orientering om de 

forskellige indsatser, som kører (fastlagt i årlig handlingsplan) og om øvrige 

aktiviteter med DSF relevans.  

Punktet kommer fast, inden punkt om korte informationspunkter. 

Der var intet til punktet i dette møde. 

 

7. Information og korte diskussionspunkter 

Under punktet præsenteres aktuelle informations- og afklaringspunkter. 

Punkterne er afstemt mellem DSF’s sekretariat og DSF’s formand. Der 

opfordres til, at alle bestyrelsesmedlemmer forud for hvert møde fremsender 

forslag til punkter af denne karakter. 

7.1 Siden sidst fra HB 

Bestyrelsen modtog en kort briefing fra GA og LHL fra deres deltagelse ved 

møder i Hovedbestyrelsen med relevans for DSF og de faglige selskaber. 

 

7.2 Sundhedsreform og DFys, rehabiliteringsindsatser for kronikere 

BDH orienterede om, at Danske Fysioterapeuter arbejder på en politisk 

indsats i forlængelse af sundhedsreformen, som blev præsenteret af 

regeringen d. 20. maj. Den politiske indsats fra DFys, har særligt fokus på en 

rehabiliterende indsats for kronikere.  

BDH nævnte at hun sammen med GA og LHL har givet input til arbejdet med 

nedenstående  

Patientuddannelse og superviseret træning/fysisk aktivitet, leveret med en 
tilgang der fremmer self-management. Dvs der skal være krav til: 

• den (fysioterapeuten) der varetager tilbuddet til kronikeren om: 
o Sygedomsindsigt 
o træningsprincippier og  
o kommunikationskompetencer  

• en afklarende/motiverende samtale (vi mener at der allerede er krav 
om det, men så kunne man stille krav til denne). Målet er at nå 
borgeren hvor denne er motiveret og kan deltage  

• patientuddannelse (tjek på den og her kunne man også uddybe 
kravene) 

• et fokus på jobsituationen 

https://sum.dk/nyheder/2022/maj/bred-aftale-om-sundhedsreformen
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• et minimums antal trænings/konfrontations gange, alternativt længde 
på forløbet. Det kræver tid og support at ændre livsstil og nogle 
kommuner afsætter ikke tilstrækkelig tid til dette) 

• opfølgende kontakter. Det har en effekt at borgeren bliver fulgt (og en 
del kommuner har sparet dette væk) - hvor mange gange der skal til 
kan man garanteret finde forskning om 

• en udslusning til et eksisterende tilbud, hvor borgeren er integreret/har 
netværk og har motivation til at fortsætte en mulighed for kontakt  

• fokus på det datadrevene 

 

7.3 Fysioterapiens dag, september 

BDH gav orientering om, at der den 8. september 2022 er officiel international. 

Hun nævnte, at der ikke har været større tradition for, at DSF eller Danske 

Fysioterapeuter har markeret sig på denne dag tidligere, udover nogle 

nyheder i forbindelse med temaet for dagen. Temaet i 2021 var senfølger ifm. 

Covid. 

GA nævnte, at Tobias Imfeld, som er studenterrepræsentant i HB, har været 

aktiv med henblik på tema omkring artrose og reumatologi til ”fysioterapiens 

dag”.  

Bestyrelsen havde en drøftelse af muligheder og perspektiver for 

”fysioterapiens dag” Det blev aftalt, at BDH varetager den videre koordinering 

med Danske Fysioterapeuter, med løbende orientering til GA / bestyrelsen. 

GA har efterfølgende informeret Tobias om, at der er igangsat en indsats i regi 

af DFYS’s sekretariat, og opfordret ham til at tage kontakt dertil. 

 

7.4 Overdragelse af faglige kurser og curriculum 

LHL gav en orientering om forberedelse af curriculum for de faglige selskaber, 

som er en vigtig prioritering for DSF. Der er pt. igangsat et særligt samarbejde 

om udvikling af curriculum  med Dansk Selskab for Fysioterapi i Psykiatri og 

Mental Sundhed (DSFPMS).  

DSF’s bestyrelsen betonede på møde d. 3. marts, at der skal være en samlet 

strategi og plan for arbejdet med curriculum, således at det tager højde for at 

være generisk og kunne bredes ud på tværs flere af de øvrige selskaber. 

Herunder skal der inddrages viden og erfaringer fra det hidtidige 

curriculumarbejde fra andre faglige selskaber og senest fra samarbejdet med 

DSFVU. 

LHL nævnte, at han er ved at færdiggøre samarbejdet med DSFVU. Linnea, 

Møller, som er selskabets formand, arbejder med at få hele bestyrelsen med 

ind omkring opgaven.  

LHL nævnte videre, at han sammen med uddannelseskonsulent Sune 

Virkelyst (SUV / DSF sekretariat) er i første fase med curriculum og 

samarbejdet med Dansk Selskab for Fysioterapi i Psykiatri og Mental 

Sundhed (DSFPMS). Næste skridt vil være, at lave et survey til bestyrelsen, 
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for at blive klogere på deres ønsker og behov ind i arbejdet med 

curriculumbaseret uddannelse.  

Herefter gav SUV en status for samarbejdet med de enkelte selskaber i 

forbindelse med overdragelse af de faglige kurser. Han nævnte, at der 

generelt er ved at være rigtig fin fremdrift i samarbejdet med de fleste 

selskaber og der også er ved at blive lagt grundsten til at annoncere kurser. 

Han er dog også opmærksom på, at der er en modningstid og proces i 

forbindelse med denne omstilling og omorganisering af de faglige kurser.  

SUV nævnte mere konkret, at bl.a. geriatrisk/gerontologisk selskab (DSFGG) 

er godt på vej til at udvikle nye kurser på bl.a. demensområdet og tilsvarende 

arbejder hjerte/lunge selskabet (DSHLF) med en række nye kurser. 

RGH nævnte, at BBAT (Basis Body Awareness Therory) kurser, som 

traditionelt bruges i psykiatrien, nu også ses som et relevant tilbud ift.  

demens. Han nævnte desuden at Altzheimerforeningen har været rigtig gode 

til at formidle og vurderede at det har et stort potentiale 

SUV nævnte afsluttende til punktet, at han har aftalt en række nye møder med 

flere af de faglige selskaber i løbet af juni og august. 

Bestyrelsen kvitterede positivt for orienteringen. 

 

7.5 Projekt understøttelse af de faglige selskaber 

GA og MHJ gav en orientering om arbejdet i ”understøttelse af faglige 

selskaber” (tidl. ”hjælpeværktøjer”). Projektet blev igangsat i forbindelse med 

DSF’s årsmøde d. 14. juni sammen med de faglige selskaber.  

GA og MHJ forbereder oplæg i forbindelse med dialogmødet d. 14. juni i 

Middelfart. 

 

8 Eventuelt 

LHL nævner, at han sørget for at sende gaver på vegne af DSF, i forbindelse 

med ny udnævnelse af to professorer: Thomas Maribo og Kristian Thorborg. 


